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La Actorie, mai mult decât în cazul altor sectii de la Teatru, 
reacţia cea mai frecventă şi naturală a tinerilor discipoli este o 
sumă între imitarea maestrului, transformarea lui într-un model 
şi , periodic (în chip freudian), renegarea lui. Totul decurge cam 
la fel ca la copii, care, la o anumită vârstă, sunt "clone" ale 
părinţilor; personalitatea celor din urmă încetează să subjuge 
abia o dată cu primele semne de maturizare. Pe de altă parte, 
cu cât profesorii sunt mai atenţi la formarea viitorilor actori (un 
soi de "şapte ani de acasă") cu atât, într-un stadiu avansat, 
"micuţii" au o eliberare mai spectaculoasă din coconul iniţial. 

T oate cele de mai sus mi s-au 
părut vădite şi la (în curând) 
absolvenţii actori de la 

Universităţile Hyperion şi Ecologică, 
prezenţi - prin intermediul progra
mului Start - la sala Studio a 
Teatrului "Nottara", cu sprijinul mo
ral şi material al acestei instituţii. 
l-am văzut, mai întâi, pe studenţii lui 
Catrinel Dumitrescu si Emil Hossu, 
de la Hyperion: în spatele măştilor, 
după Prinţesa şi porcarul şi Cele 
două privighetori de Dumitru Solo
mon. Textele au fost mai curând pre
texte. Vedetă la postul Acasă (unde 
şi-a ascuţit rigoarea, evidentă, ca 
lucrătură, în spectacolul particula
rilor), Catrinel Dumitrescu - regi
zoarea producţiei - a transferat în 
dirijarea tinerilor un spirit ludic vala
bil cu deosebire în televiziune. Au 
plăcut ştiinţa de a "coase" cele două 

piese în aşa fel încât să nu se simtă că 
sunt două, echilibrul în eliminarea 
unor scene şi adăugarea altora fără 
ca originalul să sufere schimbări de 
ton, ritmul şi măsura cu care a împa
chetat ''marfa" în mod atractiv si 
chiar comercial. În plus (şi în special\ 
mult haz: cântecele care se inspiră 
din hit-urile la modă, parodii ire
zistibile adresate unor emisiuni TV 
(ca de pildă "Surprize, surprize") sau 
personalităţi culturale/politice (voit 
sau nu, un personaj semăna cu Emil 
Constantinescu). Studenţii au dansat, 
au fredonat, s-au jucat pe săturate, în 
întregime dezinhibaţi şi conduşi ast
fel încât să se dovedească o trupă 
omogenă. Din păcate, însă (poate 
tocmai pentru că s-au accentuat prea 
mult disponibilităţile de grup), în 
afară de Despina Moiceanu -căreia îi 
stă prea bine pe micul ecran ca să 

de vedere 

Scrieti, băieti, 
~ . ~ 

aibă ce căuta pe scenă-, nu se poate 
spune nimic despre performanţa 
individuală . 
Nu acelaşi lucru este valabil pentru 
studenţii ecologişti, îndrumaţi de 
Constantin Codrescu, în Unchiul 
Vanea de Cehov. Sobrietatea si 
cumpătarea profesorului-actor, stilul 
deprins în vechea şcoală de teatru 
au fost picurate şi în gâtlejurile artis
tice ale studenţilor. Spectacolul aces
ta a avut interpreţi, nu doar echipă. 
Mai mult, amănunt foarte rar în 
teatrul contemporan românesc, a 
adus pe scenă povestitori ai unei 
acţiuni: actori care, fără sofisticării de 
intonaţie, zbateri inutile în gestică 
ori rostogoliri ale ochilor, sunt capa
bili să depene un fir epic. Domol, 
stăpânit, fără precipitare. Cel mai 
bine mi s-a părut a face acest lucru, 
în rolul lui Astrov, Angel Popescu. Un 
temperament scenic poate fi şi 
Alexandru Drăgoi, dar numai dacă îşi 
corectează deficienţele în rostirea 
replicilor "ca pe stradă" (nearticulat, 
în grabă, fără pauze suficiente între 
cuvinte). 
Fapt îmbucurător, cele două specta
cole nu sunt cu nimic mai prejos 
decât montările facultăţii corespon
dente de stat, considerată, până 
acum, etalonul. Nu în ultimul rând, 
studenţii au ţinută şi un standard pro
fesional care depăşeşte improvizaţia. 

Mirona Hărăbor 

si jucati 1 ce scrieti! 
~ . ~ ~ 

O
. teorie recentă, vehiculată şi 

în presa culturală, este aceea 
că regizorul, Alfa şi Omega 

teatrului românesc, nu mai are 
nevoie de "textieri". El trebuie să fie, 
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mai nou, creatorul textelor pe care le 
pune în scenă. Că ştie mai bine ce-i 
trebuie.

1 
Cum, desigur, şi în materie 

de scenografie, joc actoricesc şi 
muzică regizorul ştie cel mai bine 

ce-i trebuie, e normal, zic eu, să îşi 
asume toate aceste roluri. Ar fi bine şi 
pentru bugetele teatrelor. 
E minunat că în epoca noastră, a 
extremei specializări, a apărut, susţi-
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